
Referat 

 
Emne: Kredsbestyrelsesmøde, DTS, Kreds ØST 
 
Formål med mødet: Behandle, orientere, drøfte og beslutte omkring nyt fra kredsene, 
omkring materiale til HB-møde. 
 
Anvendelse af mødets resultat:  
Behandle, drøfte og beslutte omkring dagsorden til HB møde den 12. november 2019. 
Materiale udsendes direkte fra forbundet. 
 
Gennemgang af eventuelle bemærkninger til meddelelser fra valgenhederne, der skal løftes 
til HB. Skriftlige indlæg fra valgenhederne deles forud for mødet. 
 
Orientering fra formand om senest nyt.
Data om mødet 
 
Dato: mandag den 11. november 2019 
Tid: 09:00 – 15:30. 
 
Sted: Næstved, lokale 0.19. 
 
Forbered og medbring:  
Udsendt materiale fra forbundet, vedrørende dagsorden til 
ordinært HB møde tirsdag den 12. november 2019. 
 
Udsend meddelelser fra din valgenhed og læs de øvriges 
meddelelser om samme. 
 
Referent: Jette Q 
 

Mødedeltagere:  
1. Henrik Møller, mødeleder 
2. June Petersen 
3. Lene Höilund Jensen 
4. Jan Erik Dahl 
5. Susanne Brixum 
6. Frank Thor 
7. Jette Quaade 
8. Morten Dannemann J 
9. Jan Magnusson 
10. Flemming Hansen 
11. Claus Rossing 
 
Afbud: 
Søren Nordestgaard 
Heidi Østerballe 
Hans Henrik Olsen 
 

Dagsorden:   
1. Velkomst.  Henrik bød velkommen. 

 
June fortalte om det praktiske for dagen. 

2. Godkendelse af dagsorden.  Med et par enkelte rettelser til dato og medbring og forbered 
blev dagsorden godkendt.  

3. Meddelelser fra 
valgenheder samt 
forretningsområder. Skriftlige 
indlæg sendes til kreds 3´s 
distributionsliste inden 
mødet. 

Maribo:  
Der er PFA møde med de overenskomstansatte. Der kommer et nyt 
medlem og der er en pension senere på året. 
 
Næstved: 
Der er en del af huset der skal til 12‐12 møde i Middelfart. Der skal 
være opsamlingsmøde vedrørende den nye ferielov for dem der ikke 
kunne deltage. Alarmen til fogedlokalerne er hængt op, der er mødt 
to ISS‐medarbejdere til adressen der konstaterer at der skal 
elektriker til, og der er en servicemedarbejder i huset der kunne 
have konstateret at der skulle tilkaldes elektriker. Der har været et 
par jubilæer. 



Medlemsmøde den 18.11.2019 med bl.a. Jørn Rise og Allan 
Christensen. 
 
Køge:   
Der er ikke nogen nyheder fra Køge. 
 
Bornholm: 
Der skal ansættes 4 nye, en til omkostningsgodtgørelse, to nye til 
henstand og en ny til person borger. Ansættelse skal ske så hurtigt 
som muligt. Fonde og Foreninger skal flyttes til Fredensborg og 
Momskompensation til Fonde og Foreninger skal også flyttes til 
Fredensborg. Medarbejderne bliver på andre opgaver på øen. 
 
Roskilde: 
17‐12‐19 holdes der julemøder på begge adresser. Der er 2 
pensioner i denne måned. En foged har ved en fejl trykket på 
alarmen, efter funktionsleder har talt med foged at det er en fejl, 
møder politiet op på adressen og trækker foged udenfor for at sikre 
at det er en fejl, hvilket det var. Fedt at det virker og det blev 
afprøvet i en situation hvor der ikke er problemer. 
 
Høje‐Taastrup:  
Der er ikke nogen nyheder fra Høje Taastrup. 
 
Fredensborg:  
Der er ikke nogen nyheder fra Fredensborg. 
 
Skattestyrelsen: 
Der er dialogmøde med Anne Munksgaard d. 5. december 2019. Der 
er fordelt sager omkring genoptagelser og skattekvittancer til andre 
afdelinger grundet sagsmængden. 
 
Gældsstyrelsen: 
Der sendes op mod 400.000 saldorykkere, og når det er fuldt oppe 
at køre vil der blive udsendt op mod 7.500 saldorykkere til e‐boks pr. 
dag. Trivselsværktøj er ved at blive evalueret, det sker via en 
fokusgruppe hvor Susanne Brixum deltager fra DTS. Målingerne 
sendes ikke konsekvent ud til alle de relevante TR. 
 
Vurderingsstyrelsen: 
Der er udsendt 50.000 vurderinger til 80.000 skatteborgere, der er 
modtaget 15.000 tilbagemeldinger hvor vurderingerne ser fornuftige 
ud. Der er dialoger i både øst og vest i november måned. Der er KPI 
på lederniveau. Lederne skal på seminar omkring medarbejder 
motivation. 
 
Arbejdsmiljø: 
Der er lavet en rapport på baggrund af alle apv‐rapporterne der er 
sendt ud. Rapporten er lavet som eget arbejdsredskab. 



4. Gennemgang af dagsorden 
og materiale til HB møde den 
12. november 2019.  

Velkomst 
 
Godkendelse af referater 
 
Finanslov for 2020 
Der er sendt notat ud til alle TR. Der er bl.a. anført, at de 
nye medarbejdere der skal ansættes i Skattestyrelsen, skal 
det nye center placeres uden for København. Det er stadig 
til forhandling hvor. 
 
TR’s (DTS) roller og vilkår i Gældsstyrelsen i Roskilde 
 
Gældsfilosofi - forslag fra DF om flytning af opgaven 
til kommunerne (egne fordringer) 
Såfremt kommunerne varetog opgaverne omkring 
opkrævning kunne der være en mulighed for at der var 
færre fordringer til inddrivelse. Samtidig bør der sendes 
korrekte fordringer over til inddrivelse. 
 
Vurderingsområdet - drøftelse af konsekvenser vedr. 
udsættelsen 
 
Forbundets TR-struktur - appendix og konstituering 
Der skal afholdes valg i de enkelte valgenheder i marts 
måned 2020. Det forventes at det vil blive ud fra 
Medlemsgrundlaget pr. 1-1-2020. Det skal bemærkes at der 
ikke er to valgenheder i Roskilde, men kun en. Der mangler 
valgenheden i Randers. 
 
Forbundets interne kommunikation - status 
Strukturudvalget afventer klarhed omkring forbundets 
kommunikation. 
 
Status for flytteplaner/tilbagemelding omkring 
forhandling af sager 
Der er stadig udfordringer omkring pladsmangel i Høje 
Taastrup. 
 
Enkeltsager (der refereres ikke fra dette punkt) 
 
PULS - Tillæg ´20 
Der har været oplæg fra Skatteforvaltningen om at det først 
skulle være til efteråret. Dette er dog trukket tilbage og 
bliver som nu inden sommerferien. Specialister og 
chefkonsulenter vil samtidig få kigget på normperioden, hvor 
den måske ændres til kalenderåret. 
 
Ledelsesværktøjer - herunder også fleksibel 
arbejdstid 
Det ser ud som om de muligheder der ikke koster penge 
ikke anvendes i ret stort omfang. Det ses samtidig som en 
udfordring at dem der er kommet på plads ”udelukkes”. 
 
Lederevaluering - spørgsmål fra Lene 



Det er generelt at der ikke er sendt evalueringer rundt i alle 
forvaltningerne. Det er som udgangspunkt begrundet i at 
det er et internt arbejdsredskab. 
 
365 - MyAnalytics/sag til HSU 
Det er en overvågningsmail, der modtages. Der refereres til 
andre personer, er det i overensstemmelse med GDPR? 
 
Folkemødet 2020 - drøftelse af event(s) 
FTF-A har sendt invitation til at være i deres telt. Der er 
input flere steder fra. Omkostningerne i 2019 har været 
lavere end tidligere år.  
 
Mødeplan 
Der er sendt forslag til mødekalender rundt. Henrik har 
sendt indkaldelser rundt til Kredsbestyrelsen. Henrik 
opfordrer til at Kredsen at de enkelte tjenestesteder byder 
ind med hvornår de ønsker at afholde kredsmødet. 
 
CO10’s repræsentantskab 
 
Evaluering af repræsentantskabsmødet 2019 
Hvorfor Horsens? Det var en meget lang beretning, den var 
meget informativ. Det kunne være en fordel at den blev 
sendt ud til HB og repræsentantskabet forud for 
oplæsningen på mødet. Det kunne være en punktopdeling 
med stikord. 
 
Nyt fra sekretariatet 
 
Nyt fra kredse og TR-fora 
 
Nyt fra udvalg 
 

5. Medlemsmøde med lokale 
medlemmer 

De lokale medlemmer var inviteret til kl. 11.00. 
 
Der blev fra et medlem spurgt til den grundlønsstigning for 
fagkonsulenter, der blev forhandlet til DTS ved seneste 
overenskomst. Denne er endnu ikke forhandlet endeligt på 
plads. Jan Nørner er på sagen. 

6. Meddelelser fra 
formanden. 

Der er søgt om frihed til at afholde medlemsmøde i op til 1½ 
time i arbejdstiden. Det skulle angiveligt handle om APV-
MTU-PULS m.m. Henrik spørger ind til dette på HB møde. 

7. Hvad skal vi videreformidle 
til HB fra mødet? 

Flytninger til Høje Taastrup, er der plads til de nye 
mennesker der kommer?? 
 

8. Eventuelt.  

9. Afslutning, næste møde 
den 10. december 2019 på 
SC Høje-Taastrup. 

Henrik vil forsøge at bestille en julemenu. 

 


